ΣΥΝΑΝΤΉΣΗ ΤΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΕΛΛΗΝΩΝ ΑΙΘΙΟΠΙΑΣ (Σ.Ε.Α.) ΜΕ ΤΗΝ ΠΡΕΣΒΗ ΤΗΣ ΑΙΘΙΟΠΙΑΣ

Την Πέμπτη 24 Αυγούστου, στο ξενοδοχείο ΜΕΛΙΑ στην Αθήνα, πραγματοποιήθηκε συνάντηση αντιπροσωπείας του Δ.Σ. του Σ.Ε.Α. αποτελούμενη από τον Β΄ Αντιπρόεδρο κ. Γεώργιο Μιχαηλίδη, τον Ταμία κ. Θεόδωρο Πανά και το μέλος του Δ.Σ. κ. Δημήτριο Στραγάλη, μαζί με τον Πρόεδρο της Ελληνικής Κοινότητας Αντίς Αμπέμπα κ. Οδυσσέα Παρρή, με την Πρέσβη της Αιθιοπίας στην Ιταλία που είναι διαπιστευμένη και στην Ελλάδα κυρία Demitu Hambisa Bonsa, η οποία συνοδευόταν από τον Β' γραμματέα της Πρεσβείας κ. Addisu Melkamu Kebede.

Ο Β' Αντιπρόεδρος, αναφέρθηκε στην παρέμβαση του Σ.Ε.Α. στον Δήμο Αθηναίων όταν κυκλοφόρησαν φήμες για μετονομασία της ιστορικής πλατείας Αβησσυνίας στο Μοναστηράκι και την διαβεβαίωση του Δημάρχου Αθηναίων κ. Κώστα Μπακογιάννη ότι δεν υπάρχει καμία τέτοια πρόθεση και υποστήριξε την θέση του Σ.Ε.Α. για την τοποθέτηση αναμνηστικού μνημείου και σήμανσης.

Ο Β' Αντιπρόεδρος επεσήμανε την θετική ανταπόκριση της Αιθιοπικής Κοινότητας που ζει στην Ελλάδα στο άκουσμα της πρωτοβουλίας για την δημιουργία αυτού του μνημείου που θα σηματοδοτεί τις διαχρονικές σχέσεις των δύο λαών. Ανέφερε ότι το κόστος θα καλυφθεί από χορηγίες και δράσεις μελών και φίλων του Σ.Ε.Α και των Αιθιοπικών Κοινοτήτων που ζουν στην Ελλάδα αλλά και σε άλλες χώρες του εξωτερικού. Τόνισε ότι αν το ποσό που θα συγκεντρωθεί, υπερκαλύπτει το κόστος του μνημείου, το υπόλοιπο ποσό θα διατεθεί στην περιοχή BORENA για την δημιουργία πηγαδιού άντλησης πόσιμου νερού, σύμφωνα με την επιθυμία της Αιθιοπικής Κοινότητας στην Ελλάδα.

Η **εκδήλωση** της 30^{ης} Σεπτεμβρίου 2023 στην πλατεία Αβησσυνίας θα σηματοδοτεί την έναρξη των εορταστικών εκδηλώσεων για την μετονομασία της Πλατείας με απόφαση του Δήμου Αθηναίων το 1924 σε Πλατεία Αβησσυνίας μετά τη σημαντική δωρεά που δόθηκε από την Αιθιοπία στους πρόσφυγες της Μικρασιατικής Καταστροφής, αλλά και την συμπλήρωση πέραν του αιώνα σύναψης διπλωματικών σχέσεων.

Ο Πρόεδρος της Ελληνικής Κοινότητας της Αντίς Αμπέμπα, αναφέρθηκε ενέργειες και διεκδικήσεις του Υπουργείου Παιδείας της Αιθιοπίας με τις οποίες επιχειρείται η μετατροπή του Αγγλικού τμήματος των Greek Community Schools που ανήκουν στην Ελληνική Κοινότητα ΑΑ, σε Charitable Endowment, μορφή που σημαίνει την εκχώρηση της κυριότητας των σχολικών κτιρίων μέσω του Endowment στο Αιθιοπικό Δημόσιο, και αποστέρηση της περιουσίας της Κοινότητας. Για τη λειτουργία του

Αγγλικού τμήματος, η Κοινότητα ΑΑ έχει ιδρύσει νέο οργανισμό που προβλέπεται από την νομοθεσία για την μορφή του **INTERNATIONAL SCHOOL** από το σχολικό έτος 2023-24 και ζήτησε τη σχετική άδεια, η οποία όμως δεν δόθηκε. Τόνισε ότι δεν είμαστε Κοινότητα η οποία θέλει να τρέχει στα δικαστήρια αλλά Κοινότητα η οποία λειτουργεί σεβόμενη τους Αιθιοπικούς νόμους.

Αναφέρθηκε στο γεγονός της τοποθέτησης **Προσωρινής Διοίκησης** κατόπιν ενεργειών του Υπουργείου Παιδείας, χωρίς καμία διαβούλευση ή συνεννόηση, για την διαχείριση του Αγγλικού τμήματος του Σχολείου. Η Προσωρινή Διοίκηση έχει υπερβεί τις αρμοδιότητες της, απαγορεύοντας στα μέλη του Δ.Σ. της Κοινότητας να έχουν πρόσβαση στους χώρους της Κοινότητας, εκδίδοντας εντολές εκκένωσης των διαμενόντων από τα οικήματα που τους είχε παραχωρήσει η Κοινότητα, κ.ά. Ακόμα καθ' υπέρβαση συμμετέχει σε καθαρά θέματα της κοινότητας όπως η κοινωνική πολιτική της σε άπορους, η διαχείριση της Ελληνικής Εκκλησίας του Αγ. Φρουμεντίου, του Κοιμητηρίου, κ.ά. Τέλος παρεμβαίνουν και στο **Ελληνικό Τμήμα** των Σχολείων που υπάγεται στο Ελληνικό Υπουργείο Παιδείας.

Επεσήμανε ότι από τον Μάιο έχουν πάρει οι **Ελεγκτικοί μηχανισμοί** της χώρας τα λογιστικά έγγραφα της Κοινότητας για έλεγχο. Χωρίς να έχουν ανακοινωθεί οποιαδήποτε ευρήματα έχουν παγώσει οι λογαριασμοί τόσο της κοινότητας όσο και προσωπικοί των μελών του Δ.Σ. της Κοινότητας, παρά το γεγονός ότι το τωρινό Δ.Σ. έχει μόνο **ένα χρόνο θητείας**, τον περισσότερο του οποίου αντιμετωπίζει την σημερινή παρέμβαση.

Ενημέρωσε την κα Πρέσβη, ότι το **ιδιοκτησιακό καθεστώς** των Κοινοτικών Σχολείων δεν είναι το ίδιο με τα άλλα σχολεία στα οποία διατέθηκε η γη για να κτιστούν. **Τα Ελληνικά Κοινοτικά Σχολεία** κτίστηκαν σε οικόπεδο το οποίο **αγοράσθηκε** από την Ελληνική Κοινότητα από τις προσφορές και χορηγίες των μελών της.

Ο Β' Αντιπρόεδρος ανάφερε ότι η **Ελληνική Κοινότητα ΑΑ** έχει την **αμέριστη συμπαράσταση του Σ.Ε.Α.**, καθόσον ο Σ.Ε.Α. εκφράζει την πλειονότητα των παροίκων που ζούσαν στη Αιθιοπία, και τα οποία δημιούργησαν και συντήρησαν την Κοινοτική περιουσία, τη στιγμή της μεγάλης εξόδου και τα οποία υποχρεώθηκαν να φύγουν από καθεστώς Derg το 1975-76.

Ο Ταμίας κ. Θεόδωρος Πανάς, ενημέρωσε για το **Μουσείο Μαραθωνίου δρόμου** και το αίτημα του Δήμου Μαραθώνα για να εμπλουτιστεί το μουσείο με εκθέματα από Αιθίοπες μαραθωνοδρόμους. Ακόμα αναφέρθηκε στην συνεργασία του Σ.Ε.Α. με τον Σύλλογο «ΠΕΛΑΡΓΟ», που είναι οικογένειες που έχουν υιοθετήσει παιδιά από την Αιθιοπία, για την εκμάθηση της Αιθιοπικής κουλτούρας στα παιδιά αυτά. Από τα δίγλωσσα βιβλία του «Πελαργού» ένα μέρος πηγαίνει για την ενίσχυση του αλφαβητισμού των νέων στην Αιθιοπία.

Η τοποθέτηση της κ. Πρέσβεως ήταν:

Οι διαχρονικές σχέσεις των δύο λαών ήταν ισχυρές και πρέπει να συνεχίσουμε να τις εμβαθύνουμε. Σχέσεις που ανάγονται σε εκατοντάδες χρόνια.

Το θέμα του **Σχολείου**, θα λυθεί σε **πολιτικό και διπλωματικό επίπεδο** και τόνισε ότι δεν είναι στις προθέσεις της Αιθιοπικής κυβέρνησης να πάρει την Κοινοτική περιουσία. Έκφρασε τη λύπη της για την τροπή που πήραν τα θέματα.

Για το θέμα του **μνημείου στην πλατεία Αβησσυνία**ς, ανέφερε ότι είναι πολύ σημαντική πρωτοβουλία γιατί θα δείχνει και στις επόμενες γενιές τις σχέσεις των δύο λαών. Η πρωτοβουλία πρέπει να αναχθεί σε υψηλότερο επίπεδο, με συμμετοχή του Αιθιοπικού Υπουργείου Τουρισμού και Πολιτισμού, και όταν γίνουν τα αποκαλυπτήρια να προσκληθούν να είναι παρόντες οι δύο πρωθυπουργοί. Είπε ότι επιθυμούν το μνημείο να σχεδιαστεί με συνεργασία των δύο πλευρών και να αντικατοπτρίζει την διαχρονική σχέση των δύο λαών και ζήτησε να δει και την πρόταση του Σ.Ε.Α.

Μας επεσήμανε ότι προγραμματίζουν κάποια εκδήλωση για τον **Abebe Bikila** στην Αθήνα τον Οκτώβριο, για την οποία θα μας ενημερώσει έγκαιρα.

Για το μουσείο του μαραθωνίου δρόμου, ο Β΄ Γραμματέας της Πρεσβείας είπε ότι θα στηρίξει την προσπάθεια μας και ανέλαβε την πρωτοβουλία για να βρει εκθέματα.

Από πλευράς Σ.Ε.Α. ευχαριστήσαμε για τον χρόνο που μας διέθεσε για να την ενημερώσουμε και την προσκαλέσαμε στην επόμενη επίσκεψη της να την δεχθούμε στα γραφεία του Σ.Ε.Α για μία ενημέρωση και στη συνέχεια να της παραθέσουμε ένα γεύμα.

Η όλη συζήτηση πραγματοποιήθηκε σε **εξαιρετικά φιλικό και οικογενειακό περιβάλλον** και τονίσθηκε ότι πρέπει να συνεχιστεί ο εποικοδομητικός δίαυλος επικοινωνίας που ξεκίνησε.

Στις 25 Αυγούστου ακολούθησε συνάντηση του **Πρόεδρου του Σ.Ε.Α. Δρ. Αλέξανδρου Γκρους**, που ήρθε έκτακτα και συναντήθηκε με την Πρέσβη της Αιθιοπίας.

(Το παρόν είναι ανακοίνωση του Σ.Ε.Α.)



https://www.ellinoethiopic.gr/synantisi-sea-me-tin-presvi-ethiopias-aug-2023/

MEETING OF THE ASSOCIATION OF GREEKS OF ETHIOPIA (A.G.E.) WITH THE ETHIOPIAN AMBASSADOR

On Thursday, August 24th, at the MELIA Hotel in Athens, a delegation of the Board of Directors of A.G.E., consisting of the 2nd Vice President Mr. Georgios Michaelides, the Treasurer Mr. Theodoros Panas and the member of the Board of Directors Mr. Dimitrios Stragalis, together with the President of the Greek Community Association of Addis Ababa Mr. Odysseas Parris, had a meeting with the Ambassador of Ethiopia to Italy who is accredited in Greece Mrs. Demitu Hambisa Bonsa, who was accompanied by the Second Secretary of the Embassy Mr. Addisu Melkamu Kebede.

The 2nd Vice President, referred to the intervention of the A.G.E. to the Municipality of Athens when rumors circulated about renaming of the historic **Abyssinia Square** in Monastiraki and the assurance of the Mayor of Athens Mr. Kostas Bakoyannis that there is no such intention. The Mayor supported the proposal of A.G.E. for the placement of a memorial monument and signage.

The 2nd Vice President noted the positive response of the **Ethiopian Community** living in Greece to the initiative to create this monument that will mark the long-standing relations between the two peoples. He said that the cost will be covered by sponsorships and actions of members and friends of S.E.A and Ethiopian Communities living in Greece and other countries abroad. He stressed that if the amount raised exceeds the cost of the monument, the remaining amount will be allocated to the BORENA area for the creation of a drinking water well, according to the wish of the Ethiopian Community in Greece.

The September 30, 2023 event at Abyssinia Square will mark the beginning of the **celebrations** for a century of the renaming of the Square by decision of the Municipality of Athens in 1924 to Abyssinia Square after the significant donation given by Ethiopia to the Greek refugees of the Asia Minor Catastrophe, and the over a century establishment of diplomatic relations.

The President of the Greek Community Association of Addis Ababa, reported on actions and claims of the Ethiopian Ministry of Education, which attempted to convert the English section of the Greek Community Schools owned by the Greek Community Association of AA, into a Charitable Endowment. A form that means the transfer of ownership of the school buildings through the Endowment to the Ethiopian State and dispossession of the Community's property. For the operation of the English section, the Greek Community Association of AA has established a new organization provided by the legislation for establishing an INTERNATIONAL SCHOOL from the 2023-24 school year and requested

permission, which was not granted. He stressed that we are not a Community that wants to run to court but a Community that operates respecting Ethiopian laws.

He referred to the fact of the appointment of an **Interim Administration** by designs of the Ministry of Education, without any discussions or consultations, for the management of the English section of the school. The Interim Administration has exceeded its mandate by prohibiting the Board members of the Community to have access to the premises of the Community, issuing orders for the removal of residents from the houses that the community had provided them, etc. Still in excess of its authority, it is involved in purely community matters such as its social policy on indigent people, the management of the Greek St. Frumentius Church, the Cemetery, etc. Lastly they interfere in the **Greek Section** of the Schools that operate under the Greek Ministry of Education.

He pointed out that in May, the country's **auditing mechanisms** have taken the accounting documents of the Community for audit. No findings have been announced and the Bank accounts of both the Community and the personal accounts of the members of the Board of Directors of the Community have been frozen, despite the fact that the current Board, it is **only one year in office**, and since the beginning it met with this situation of interference.

He informed the Ambassador that the ownership of the Community Schools is not the same as the other schools where land was allocated for building. The **Greek Community Schools** were built on land which was **purchased** by the Greek community from the donations and sponsorships of its members.

The 2nd Vice President pointed that **the Greek Community Association of AA has the full support of A.G.E.**, since A.G.E. represents the vast majority of the Community members living in Ethiopia at the time of the great exodus, who created and sustained the Community property, and that were forced to leave by the Derg Regime in 1975-76.

The Treasurer, Mr. Panas Theodoros, informed about the **Marathon Road Museum** and the request of the Municipality of Marathon to enrich the museum with exhibits from **Ethiopian marathon runners**. He also mentioned the cooperation of the A.G.E. with the "**Pelargos**" Association, which are families who have adopted children from Ethiopia, to teach Ethiopian culture to these children. From the **bilingual books** of "Pelargos" a part goes to support the literacy of young people in Ethiopia.

The Ambassador's statement was:

The **long-standing relations** between the two peoples have been strong and we **must continue to deepen** them. Relations that go back for hundreds of years.

The issue of the **School** will be **resolved** at the **political and diplomatic level** and she stressed that it is not the intention of the Ethiopian Government to take over the Community property. She regretted the turn the matter had taken.

On the issue of the **monument in Abyssinia Square**, she said that it is a very important initiative because that will show to future generations the relations between the two peoples. The initiative should be raised to a higher level, with the participation of the Ethiopian Ministry of Tourism and Culture, and when the unveiling ceremony is held, the two Prime Ministers should be invited to be present. She said that they have a wish that the monument should be jointly designed and reflect the long-standing relationship between the two peoples and asked to see the proposal of A.G.E.

She pointed out that they are planning some event for **Abebe Bikila** in Athens in October, of which they will inform A.G.E. in due time.

Regarding the marathon road museum, the Embassy's Second Secretary said that he would support the effort and took the initiative to find exhibits.

On the part of A.G.E. thanks were expressed for the time the Ambassador took to inform the Association and invited her on her next visit to be received at the A.G.E. offices for a briefing and then to have a dinner.

The whole discussion took place in an **extremely friendly and family-like environment** and all agreed to continue the constructive channel of communication that has started.

On August 25, a meeting took place between the **President of A.G.E. Dr. Alexandros Grous**, who came urgently and met with the Ambassador of Ethiopia.

(The present is an announcement of A.G.E.).

